
Formandens beretning
Danehofgardens generalforsamling 2024

Jeg er nu igennem mit første år som formand. Det har været et begivenhedsrigt år med
visse udfordringer, men heldigvis langt flere gode oplevelser.

BESTYRELSE
● Efter generalforsamling 2023 manglende bestyrelsen 1 medlem.
● Der blev valgt en fuldtallig bestyrelse på ekstraordinær generalforsamling, hvor

Søren blev valgt ind.
● Kort efter udtrådte Kirsten, som var nyvalgt, ud af bestyrelsen.
● Kunne heldigvis supplere med suppleant.
● Siden efteråret driftet med 6 mand, da Louise måtte trække sig lidt tilbage

BESTYRELSESARBEJDE
● 11 bestyrelsesmøder
● 2 lærermøder
● 1 ekstraordinær generalforsamling
● LGF regi - repræsentantskabsmøde, formandsmøde og ERFA møder.
● Møder med kommunen
● Meget andet

SAMARBEJDE MED KOMMUNEN
● Der er holdt møder med kommunen - om tilskud og samarbejde samt mulighed for

renovering.
● Der er fortsat dialog omkring renovering, men der er nok ikke det store at komme

efter fra kommunen.
● Vi indgik for ca. et år siden en samarbejdsaftale med kommunen. Godkendt i

Kulturudvalget. Indeholder aftaler om arrangementer som vi stiller os til rådighed til.
● Vi bliver skåret i tilskud i 2024 - og der er formentlig udsigt til, at vi bliver skåret igen

til næste år pga den økonomiske situation i Nyborg Kommune.
● Vi forsøgte at ændre samarbejdsaftalen, men det blev ikke godkendt politisk.

BESTYRELSESOPGAVER
● Den daglige drift - vagter i garden, deltage på arrangementer, planlægge egne

arrangementer, booking af arrangementer, medlemsstyring, dialog med lærerne,
overblik over instrumenter, indkøb og ansøgning til Danehofgardens venner, pedel,
uniformsansvarlige - og meget mere.

● Mange opgaver som andre sagtens kan bidrage til. Vi har behov for, at der bliver
budt ind, når vi beder om hjælp.

● Arbejder kontinuerligt med at rydde op og forbedre og gøre ting mere tydelige. Både i
garderhuset, i kommunikationen og bag kulissen

● Drejebøger og opgavebeskrivelser, som gør det nemt at gå til de tilbagevendende
opgaver.

● I 2023 har vi fået nye rejsetasker



● Der er planlagt og afviklet en tur til Budapest. Louise som udtræder af bestyrelsen
har en stor andel her. Tak for det.

● Renovering og vedligehold. Der er indtil videre taget hul på hvad der er ønske om og
planlægning. Håber vi kommer til at se ændringer i garderhuset i løbet af 2024. Fx
forventning om nyt alarmsystem.

MEDLEMSSTATUS
● 24 udmeldt - 1 indmeldt igen
● 4 nye medlemmer som fortsat er medlemmer
● 4 er meldt ind og meldt ud igen
● Status 1.marts 2024: 36 A-medlemmer og 6 elever til prøvetimer

UNDERVISNING
● Ny dirigent i harmoniorkesteret. De har virkelig rykket sig og vi ser frem mod DM.
● Desværre måtte vi tage afsked med dirigenten i tambourkorpset. Samtidig er

tambourkorps nu så småt, at det er ved at blive sat på pause. Kræfterne
koncentreres i harmoniorkesteret.

● Ny underviser på saxofon efter sommerferien.
● To nye slagtøjsundervisere i starten af 2024

ARRANGEMENTER
Betalte arrangementer - 21 stk

● 6 morgenmusik
● 6 konfirmationer ved gardere
● 5 private fester
● 4 arrangementer med offentlig adgang - 4.maj/skyder sommeren ind, Ullerslev

husflid, kunstgræsbane, svendborg skyttelaug

Ikke betalte arrangementer i Nyborg
Loppen hver måned - med hjælp fra All stars et par gange
Nytårskoncert med Nyborg Harmoniorkester
Forårskoncert på Slotsmøllen
Kulturnat - koncert
Den grønne musikfestival
Voldspils premiere
Promenadekoncert
Last Prom
Fanfare til årlige priser
Marchtur inkl. gaveindsamling
Juletræ på torvet
Julemarchtur
Plejehjemskoncerter . juniororkester

Ture i ind- og udland
Musikseminar i Ørbæk
Jubilæum ved Peder Most Garden
Garderfestival i Fredericia



Budapest
Garderdag i Tivoli
Blæseorkestrenes dag i Svendborg
Svendborg musikkonkurrence

Fester i garden for gardere og familie
Stiftelsesfest
Sommerafslutning
Juleafslutning

Sociale udflugter for garderne
Udflugt til koncert i Odeon
Se voldspil

Rekrutterings events
Kulturnat - stand
Garder for en dag
Åbent hus
Flere mindre åbent hus
Skolekoncerter

2024
● Der er rigtig meget godt, at bygge videre på - og i 2024 har jeg et håb for, at vi kan

gøre garden til et endnu bedre sted for alle
● DM i Skive, hvor vi deltager med juniororkester, harmoniorkester, bymach og tattoo
● Mange andre arrangementer og oplevelser. Traditioner vi kender og også nye ting.

Bl.a har både Tivoligarden og Søværnets tambourkorps jubilæum og kommer i den
anledning Nyborg og skal spille sammen med os.

● Tiltrækning og fastholdelse af nye gardere
● Engagement og opbakning til gardens virke - både ved gardere og forældre
● Gør os mere kendt i Nyborg og evt. længere ud - og ikke mindst gøre politikerne

opmærksom på vores store værdi for byen.

Tak til Louise og Bettina, for deres arbejde for Danehofgarden og til Bettina for, at hun fortsat
vil hjælpe os med bl.a uniformer.

Jeg glæder mig til endnu et år som formand for Danehofgarden i samarbejde med den
øvrige bestyrelse, som vi skal have sammensat i dag.


